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خبر روزنه

رسیدگی  به پرونده  کیفری خریداران  شرکت 
رشت الکتریک ایران  به  اتهام اخلال در نظام تولید

قرارداد واگذاری شرکت صنایع 
پوشش گیلان فسخ شد

شرق: یکی از آثار برجسته سفرهای استانی رئیس  �
قوه  قضائیه، تعیین تکلیــف وضعیت کارخانه های 
بزرگ تولیدی اســت که در این راستا با پیگرد قضائی 
متخلفــان و فســخ قراردادهــای واگــذاری، امکان 
بازگشــت تعدادی از کارخانه های تعطیل شده یا در 

شرف ورشکستگی به خط تولید فراهم شده است.
قضائیــه  قــوه  رســانه  مرکــز  گــزارش  بــه 
حجت الاســلام  خلیلــی بــا بیــان اینکــه رئیس 
قوه قضائیه در ســفر به گیلان، بر رســیدگی سریع 
پوشــش، رشت الکتریک  به وضعیت شرکت های 
ایران و صنایع ابریشــم تأکید داشــت، اظهار کرد: 
دادگســتری کل اســتان گیلان با تأکیــدات رئیس 
قوه قضائیــه، در مدتی کوتاه اقدامــات مؤثری را 
در زمینه فســخ قرارداد برای بازپس گیری مالکیت 
این کارخانجات و برخورد با اشخاصی که در نظام 
تولید اخلال ایجاد کرده اند به انجام رسانده است.

رئیس کل دادگستری گیلان درباره شرکت صنایع 
پوشــش گفت: با پیگیــری دســتگاه قضائی گیلان 
قرارداد فی مابین گروه شرکت آتیه دماوند-وابسته به 
بانک صنعت و معدن- و خریداران بخش خصوصی 
در شعبه ۲۰ دادگاه حقوقی تهران رسیدگی و با فسخ 
قــرارداد واگذاری، صنایع پوشــش به شــرکت آتیه 

دماوند بازگشت داده شد.
او از راه انــدازی خــط تولید صنایع پوشــش در 
آینده ای نزدیک خبر داد و افزود: گروه سرمایه گذاری 
شرکت آتیه دماوند در راستای اجرای مصوبات کمیته 
حمایت از تولید و ســرمایه گذاری برای بهســازی و 
مقاوم سازی سالن تولید و بهره برداری از ماشین آلات 
ریسندگی پوشــش اقدام کرده و به زودی خط تولید 

جدید این کارخانه راه اندازی خواهد شد.
خلیلی همچنین درباره تخریــب اموال و توقف 
تولید در شــرکت صنایع پوشــش از سوی خریداران 
آن گفت: برای این اشخاص به اتهام اخلال در نظام 
تولید پرونده قضائی تشــکیل شــده است و بازپرس 
پرونده ضمن صدور قرار کارشناســی برای بررســی 
همه جانبــه وضعیــت این شــرکت، از آن جایی که 
احتمال فرار متهم اصلی پرونده نیز وجود داشــت، 
قرار نیابت جهت دستگیری متهم صادر کرده است.

رئیس کل دادگســتری گیلان در ادامه به شرکت 
رشت الکتریک ایران اشــاره کرد و گفت: از آن جایی 
که خریداران شــرکت رشت الکتریک ایران هیچ گونه 
اهلیت فنی و تخصصی و مالی جهت خرید شرکت 
را نداشــته و پس از انتقال شــرکت نیــز بدون عمل 
به شــروط مندرج در قرارداد، علاوه بر تخریب ابنیه 
مبادرت به تعطیلی و توقف تولید کرده اند، دو اقدام 
هم زمان از سوی دادگستری کل استان گیلان صورت 

گرفته است.
او اضافه کرد: به صندوق بازنشســتگی کشوری 
مالک شــرکت رشــت الکتریک ایران، اعلام شــد تا 
براســاس مفاد قرارداد، نسبت به فسخ آن برابر ماده 

۲۴۰ قانون مدنی اقدام و نتیجه را گزارش دهد.
رئیس شورای قضائی اســتان گیلان از رسیدگی 
به پرونده کیفری خریداران شــرکت رشــت الکتریک 
ایــران به اتهام اخــلال در نظام تولید در دادســرای 
عمومی و انقلاب رشــت خبــر داد و اظهار کرد: به 
لحــاظ اهمیت موضــوع و فنــی و تخصصی بودن 
مســائل آن، قرار ارجاع امر به کارشناسان رسمی در 
سه رشته ماشین آلات، تأسیســات راه و ساختمان و 
روابــط کارگری و کارفرمایی صادر شــد که با وصول 
نظریه کارشناسان در دهم فروردین امسال و ابلاغ آن 
به وکیل متهمین نسبت به احضار آنان جهت تفهیم 

اتهام و صدور قرار لازم و قانونی اقدام شده است.
خلیلی همچنین به وضعیت شــرکت ابریشــم 
گیلان اشاره و عنوان کرد: با توجه به اینکه خریداران 
شرکت صنایع ابریشم گیلان علاوه بر عدم برخورداری 
از اهلیت فنی و تخصصی و مالی نســبت به شرایط 
مندرج در قرارداد از جمله افزایش تولید و بهره وری 
مناسب اقدام نکرده اند، از سوی دادگستری کل استان 
گیلان به شرکت سرمایه گذاری آتیه دماوند اعلام شد 
تا با استناد به ماده ۲۴۰ قانون مدنی نسبت به فسخ 

قرارداد اقدام کند.
او افــزود: در خصــوص اتهام متهمیــن مبنی بر 
اخلال در نظام تولید، پرونده ای در دادسرای عمومی 
و انقلاب شهرســتان صومعه سرا تشکیل شده است 
که با تکمیل تحقیقات، به زودی متهم اصلی احضار 

و قرار لازم و قانونی صادر خواهد شد.
رئیس کل دادگستری گیلان در پایان با انتقاد 
از مالــکان این کارخانجات تصریح کرد: با وجود 
تخلف خریــداران و عــدم اجــرای تعهدات و 
شرایط مندرج در قرارداد، تعلل و تأخیر شرکت 
آتیه دماوند و صندوق بازنشســتگی کشوری در 
فســخ واگذاری این کارخانجات مبنایی نداشته 
و لازم اســت در برابر مطالبه گری شــهروندان 

پاسخ گو باشند.
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رقابت نیکزاد، قالیباف و قاضی زاده برای ریاست جمهوری

هیئت رئیسه مجلس در سودای پاستور

کرونا جلسه بررسی لوایح FATF را تعطیل کرد

مجمع در انتظار نتیجه مذاکرات؟

روزنامه «شــرق» در شماره روز گذشــته خود (چهار شــنبه، ۱۸ فروردین) 
گزارشــی با عنوان «اصولگرایان چپ می شــوند»، درباره چرخش های هویتی 
در گفتمــان اصولگرایی و وام گیری از گفتمان های چپ و راســت نوشــته بود. 
در این گزارش به شــیوه سیاســت ورزی برخی اصولگرایان مانند احمدی نژاد و 
عزت االله ضرغامی با نقل قــول از ادعاهای آنها و برخی دیگر از اصولگرایان در 
نفی هویت اوصولگرایی شان اشاره شده بود. مسئول  دفتر عزت االله ضرغامی با 
ارسال توضیحی، به این گزارش واکنش نشان داده  است که در ادامه می خوانید.

مدیر مسئول محترم روزنامه «شرق»
باســلام؛ در مورد تیتر صفحه اول و یادداشــت صفحه ۳ در شماره ۳۹۷۱ 

مورخ ۱۴۰۰/۱/۱۸ آن روزنامه محترم، به آگاهی می رســانیم شــعار انتخاباتی 
آقای مهندسی ضرغامی، «فرصت زندگی» با راهبرد «زدن زیر میز» ساختار های 
ناکارآمد و پوســیده است. همان طور که در مشــروح مصاحبه نیز آمده است، 
مطالبات مردمی از جنس نان، مســکن و آزادی که در گذشــته از سوی دیگران 
به ســرقت رفته بود، با اولویت در برنامه های ایشــان پیگیری می شود. انتساب 
مانیفســت مارکسیستی به ایشان، نسبتی نادرست و برخلاف موازین حرفه ای و 
رسانه ای است. ایشان معتقد است انقلابیونی چون چگوارا و خسرو گلسرخی 
بر بســیاری از مدعیان ریاکار دیگر ترجیح دارند. در مراســم پرشور دانشجویی 
۱۶ آذر ۹۷ در دانشــکده فنی دانشــگاه تهران، این اظهارات با ابراز احساسات و 

تشویق فوق العاده دانشجویان مسلمان مواجه شد. پخش دفاعیات گلسرخی 
در بیدادگاه رژیم طاغوت، پس از ســال ها ممنوعیت که با اســتقبال گســترده 
مردم مواجه شــد، حاکی از همین نگاه درست و متعهدانه اسلامی است. رفتار 
عدالت خواهانه و ظلم ســتیز از سوی هر کسی که باشد ارزشمند است. بلوغ این 
رویکرد ضد اســتکباری در شخصیت مجاهد بزرگ، شهید حاج قاسم سلیمانی 
که موجب هم گرایی بی نظیر تاریخی شــد، نشــان از اصالــت فطرت های پاک 
توده های مردم در مواجهه با دنیای پلیدی و پلشتی است. لطفا بر اساس قانون 

مطبوعات به نحو مقتضی اصلاح فرمایید. 
با دعای خیر، عیسی بخشی اسدزاده، مسئول دفتر

ســه نماینده مجلس که در مظان خروج از بهارستان به سمت پاستور قرار 
دارند، دو نفرشان عضو هیئت رئیسه اند. ازاین رو، مشخص شد آن میثاق نامه ای 
که زمانی در آســتانه انتخاب رئیس مجلس میان اصولگرایان گل کرده بود، در 
حــد یک مانور تبلیغاتی بود. مطابق آن میثاق نامه قرار بود آنها که می خواهند 
نامزد ریاســت مجلس شوند، تعهد بدهند تحت هیچ شــرایطی به رأی مردم 
پشــت نکنند و از پارلمان خارج نشــوند. مشخص نیســت از میان اصولگرایان 
عضو مجلس، به ویژه آنها که عزم ریاســت پارلمان کرده بودند، کدام یک به این 
میثاق نامه تن دادند و کدام ندادند. آن طور که مشــخص است، حداقل قالیباف 
و قاضی زاده هیچ کدام پای این میثاق نامه را امضا نکرده اند. قالیباف که از زمان 
طرح بحث چنین میثاق نامه ای که پشــت آن جبهه پایداری بود، اصلا دیگر در 
جلسات اصولگرایان شرکت نکرد، چه برســد به امضا کردن میثاق نامه مربوط 
به ســمت هایی که او به نوعی رســیدن به آنها را حق خود می دانســت. نکته 
جالب تر اما این اســت که امیرحســین قاضی زاده که خــودش عضو جبهه ای 
اســت که آن میثاق نامــه را تهیه کرده بود و حالا در هیئت رئیســه حضور دارد 
نیز می خواهد به رأی مردم پشــت کند و عازم پاســتور شود. مشخص است آن 
میثاق نامه صرفا و کاملا با هدف قالیباف نوشــته شــده بــود، نه با هدف ایجاد 
یــک تعهد اخلاقی بــرای نمایندگان مجلس؛ چون به هدفش نرســید و کارگر 
نیفتاد، پس دیگر مسئله پشت کردن یا پشت نکردن به رأی مردم اهمیتی ندارد. 
امیرحسین قاضی زاده هاشــمی روز گذشته در حاشیه جلسه علنی مجلس در 
جمع خبرنگاران با اشــاره به خبرهای مربوط به اعلام نامزدی اش در انتخابات 
ریاســت جمهوری گفت: من در انتخابات ثبت نام خواهم کرد و نامزدی من در 
انتخابات به تأیید صلاحیت شــورای نگهبان بستگی دارد. او در واکنش به این 
سؤال که آیا خودش را رجل سیاسی می داند، گفته است : جریانی در حال ایجاد 
اســت که شــورای نگهبان را با جوســازی و هوچی گری تحت فشار قرار دهد؛ 
در حالی که ویژگی های رجل سیاسی و مذهبی در قانون مشخص شده است. او 
درباره احتمال کاندیداتوری قالیباف و رئیسی در انتخابات ریاست جمهوری سال 
۱۴۰۰ گفت: من به این پرســش پاسخ نمی دهم، زیرا ما بر اساس اما و اگرها عمل 
نمی کنیم و رهبری هم در سخنرانی اخیرشان فرمودند همه ببینید که نسبت به 
موضوع ها صلاحیت دارید یا نه.  قاضی زاده هاشمی ادامه داد: ریاست جمهوری 
یعنی اداره و هماهنگی داخلی و بیرونی کشــور که باید با شــناخت سیاســت 

داخلی و خارجی، اقتصاد و امنیت و مســائل اجتماعی و فرهنگی همراه باشد. 
رئیس جمهور باید برای اصلاح امور برنامه داشــته باشــد و مسائل را بشناسد. 
همچنین راهبرد مشخصی برای اصلاح داشته باشد و علاوه بر تحول خواهی و 
شجاعت، توانایی برای بســیج کردن در راستای تحول نیز از ویژگی هایش باشد. 
البته در نهایت فرد باید با نگاه اجمالی به دیگر نامزدها ببیند اصلح است یا نه.

امیرحســین قاضی زاده هاشــمی، زاده ۱۳۵۰ در فریمان و پزشــک است. او 
پســرعموی قاضی زاده هاشمی، وزیر ســابق بهداشــت دولت روحانی است. 
قاضی زاده پیش تر در دوره هشــتم، نهم و دهم مجلس شــورای اســلامی نیز 
به عنوان نماینده حوزه انتخابیه مشــهد و کلات فعالیت می کرد و در دوره نهم 
و دهم به عنوان دبیر، عضو هیئت رئیســه مجلس بود. او در فاصله ســال های 
۱۳۹۲ تا ۱۳۹۳ ســخنگوی جبهه پایداری بود. علی نیکزاد، نایب رئیس مجلس 
نیز یکی دیگر از چهره هایی اســت که اتفاقا نامش در رســانه های اصولگرایی 
به  عنوان یکی از نامزدهای انتخابات ریاســت جمهوری مطرح شــده است. یک 
نماینده مجلس که هم اســتانی علی نیکزاد است، سال گذشته پیش بینی کرده 
بود او احتمالا نامزد ریاســت جمهوری می شود. سیدغنی نظری خانقاه، نماینده 
حــوزه انتخابیه خلخال و کوثر در مجلــس یازدهم، به انصاف نیوز گفته بود: تا 
الان چیزی در این باره به ما گفته نشــده، اما بعید نیست. بستگی دارد در این یک 
سال در مجلس چگونه کار کند، ولی در حد ریاست جمهوری هست. حالا اینکه 
به این فکر برسند یا نرسند و چه اتفاقاتی در این یک سال بیفتد، عملکرد ایشان 
در این یک سال خیلی مهم است؛ می تواند ایشان را ضعیف یا قوی کند. درست، 
همیــن چند روز قبل جمعــی از نمایندگان مجلس با حمایــت از نایب رئیس 
مجلــس اعــلام کردند او بــرای حضور در عرصــه انتخابات آماده می شــود. 
عباس جهانگیر زاده، نماینده مردم پارس آباد، بیله ســوار و اصلان دوز مغان نیز 
از نمایندگانی اســت که بر حمایت از نیکزاد تأکید کرده است. نیکزاد در دولت 

نهم از ۱۳۸۴ تا ۱۳۸۷ اســتاندار اردبیل و در دولت دهم از ۱۳۸۸ تا ۱۳۹۰ وزیر 
مسکن و شهرســازی بود و با حفظ سمت، از ۱۳۸۹ تا ۱۳۹۰ نیز سرپرستی وزارت 
راه و ترابری را بر عهده داشــت. پس از ادغام دو وزارتخانه، در فاصله سال های 
۱۳۹۰ تــا ۱۳۹۲ نیز به عنوان وزیر راه و شهرســازی فعالیت می کرد. با این حال، او 
دیروز در پاسخ به پرسش انتخاباتی خبرنگاران از آنها خواست فعلا صبر کنند؛ 
چون به گفته او «صبر چیز خوبی است». سومین چهره از هیئت رئیسه مجلس 
که اگرچه صراحتــا نگفته قصد انتخابــات ۱۴۰۰ را دارد، اما یکی از چهره های 
بالقوه این انتخابات اســت، محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس است؛ فردی که 
اساســا درباره او گفته می شــد ورودش به مجلس یازدهم صرفا با هدف پرش 
از صندلی ریاســت بهارســتان به ســمت صندلی ریاست پاســتور بوده است. 
رفتارهایی هم که در قالب سفرهای استانی با عنوان نظارت بر دولت در این یک 
ســال اخیر در پیش گرفته، او را بیش از پیش در مظان اتهام نامزدی قرار داده 
است. اگرچه مجلس در واکنش به گزارش پیشین «شرق» که به رقابت محسن 
رضایی و محمدباقر قالیباف، فرماندهان پیشین سپاه، در قالب سفرهای استانی 
پرداخته بود، واکنش نشــان داد و مدعی شد این سفرها در قالب وظایف کاری 
رئیس مجلس انجام می شــود و ربطی به تبلیغات انتخاباتی ندارد. با این حال، 
رئیس مجلس همچنان یکی از چهره هایی اســت که ظن حضورش در کارزار 
انتخاباتی ریاســت جمهوری همچنان قوی است. حمیدرضا حاجی بابایی، وزیر 
آموزش وپرورش دولت دوم احمدی نژاد و نماینده شــش دوره مجلس شورای 
اســلامی که اکنون رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس است 
نیز یکی دیگر از نمایندگانی است که تا این لحظه رسما برای حضور در انتخابات 
ریاست جمهوری اعلام آمادگی کرده اســت. اگرچه او در مجلس فعلی عضو 
هیئت رئیسه نیســت. او در انتخابات ۱۳۹۶ هم کاندیدا شــد، ولی نتوانست در 
جمع کاندیداهای نهایی حاضر شود. او گفته است: «من یک طرف قضیه  هستم، 
یک طرف دیگر مردم هســتند. ۵۰ درصد ما راضی هستیم، ۵۰ درصد هم مردم 
باید بخواهند. همه ما، چه نمایندگان و وزرا، کاندیدای ریاست جمهوری هستیم. 
اگر چند وقت مانده به ریاســت جمهوری به نماز جمعه رفتیم و هفت، هشت 
نفر با ما دیده بوسی کنند، تکلیف روشن می شود». حمیدرضا حاجی بابایی شش 
دوره نماینده مجلس بوده اســت. او در کابینــه دوم محمود احمدی نژاد وزیر 

آموزش و پرورش بود.

وحیــده کریمــی: اصولگرایــان مخالف تصویــب لوایح 
اف ای تی اف که به این اعتقاد رســیده اند که اگر نمی توانند 
مانع تصویب شــوند، مانع آمدن لوایح به صحن شوند، از 
هــر ابزاری برای تعطیلی مجمع اســتقبال می کنند. بیش 
از یک ماه از آخرین جلســه مجمع می گذرد و با اینکه قرار 
بود بعــد از ماه ها، بالاخره دیروز لوایح در صحن بررســی 
شــوند، این بار کرونا بهانه تعطیلی مجمع شد. درحالی که 
مترو و بی آر تی مملو از جمعیت اســت و زندگی عادی در 
جریان است و خبری از قرنطینه یا تعطیلی جدی در تهران 
نیســت،  اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام نگران از 
ابتلا به کرونا تن به تعطیلی مجمع دادند. آیت االله محسن 
مجتهد شبســتری، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
از لغو جلســه دیروز این مجمع از ســوی ستاد ملی مبارزه 
با کرونا خبر داده و گفته اســت: ســتاد ملی مبارزه با کرونا 
مانع از برگزاری جلســه دیروز مجمع تشخیص مصلحت 
نظام شده است. مجتهد شبســتری که مدت ها از مخالفان 
اصلی پیوست ایران به گروه ویژه اقدام مالی و معتقد بود: 
«پس از طی مراحل قانونی، این لوایح در جلســه عمومی 
مجمع رأی منفی خواهند گرفت» اواخر ســال گذشــته از 
تصویب مشــروط این لوایح خبــر داد و گفت: «در صورت 
پذیرش در مجمــع،   تصویب لوایح اف ای تی اف مشــروط 
خواهــد بود و در صورتی که این کارگــروه به تعهدات خود 
عمل کند، این معاهده عملیاتی می شود». این تغییر موضع 
هفته هاســت میان برخی از مخالفان لوایح اتفاق افتاده و 
تصویب لوایح محتمل است؛ اما نکته جالب آنجاست که 
جلسه ای تشکیل نمی شــود تا تصمیم گیری نهایی مبنی بر 
رد یا تصویــب رخ دهد. هرچند محمد صــدر، دیگر عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، گفته است: اف ای تی اف 
در دســتور کار قــرار می گیــرد و روی آن بحث می شــود. 
ســیدمحمد صدر درباره روند فعلی تصویب اف ای تی اف 
عنوان کرده است: اف ای تی اف در دستور کار قرار می گیرد و 
روی آن بحث می شود. من امید دارم که تصمیمی بر اساس 
مصالح کشــور درباره آن گرفته شود. او افزوده است: من از 
قبل هم گفته ام که تصویب لوایح پالرمو و سی اف تی به نفع 
جمهوری اسلامی است و باعث می شود از مشکلات بانکی 

و تجاری زیادی که برای جمهوری اســلامی ایران به وجود 
آمده و موجــب تحمیل هزینه های زیادی به ایران شــده، 
کاســته شود و مشکلات ایرانیان خارج از کشور در گشایش 
حســاب های بانکی و مشکلات، برطرف شــود. به اعتقاد 
او، مجمــوع تصویب این لوایح به نفع ایران اســت. عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: من نمی توانم 
پیش بینی داشــته باشــم؛ چون مجمــع مدت ها تعطیل 
بود؛ ولی امیدوارم این کار انجام شــود؛ چون به نفع ایران 
اســت. او ادامه داد: واقعیت این اســت که تصویب نشدن 
اف ای تی اف در شــرایط فعلی فقط وضعیت را ســخت تر 
می کند و باید مصلحت اندیشــی صورت بگیرد. با توجه به 
سخنان صدر دورنمای روشــنی از آخرین تصمیم اکثریت 
اعضای مجمع وجود ندارد و باید منتظر تشکیل جلسه در 
هفته هــای آینده ماند. البته وضعیت قرمز تهران همچنان 
ادامه خواهد داشــت و بعید است تا آخر فروردین تغییری 
در وضعیت بحرانی شیوع کرونا ایجاد شود. از این رو احتمال 
برگزارنشدن مجمع تا پایان فروردین بسیار محتمل است و 
این گونه ایران همچنان در لیست سیاه گروه ویژه اقدام مالی 
قرار خواهد داشت. احمد توکلی، دیگر عضو مجمع نیز در 
واکنش به تعطیلی جلســه مجمع گفته است: این هفته 
آمادگــی فنی برای برگزاری مجازی جلســه مجمع وجود 
نداشت که با آمادگی فنی از هفته دیگر جلسات مجمع به 
صورت مجازی برگزار خواهد شــد. با گذشت زمان دیدگاه 
مخالفان در حال تقویت است و با این استدلال که پیوستن 
به اف ای تی اف تعهد آور اســت؛ پس بایــد از تعهد دوری 
کرد، در حال مخالفت با تصویب لوایح هستند. همان گونه 
کــه علی خضریــان، نماینده عضو جبهه پایــداری تهران، 
در یادداشــتی که خبرگزاری رســمی مجلس آن را منتشر 
کرده، در همین زمینه نوشــته است: «تا زمانی که ایران به 
کنوانسیون های سی اف تی و پالرمو نپیوسته، هیچ تعهدی 
برای اجرای آن ندارد؛ اما تصویب این کنوانسیون ها موجب 
الزام آور شدن تعهدات بین المللی خواهد شد. ضمن اینکه 
براســاس سابقه اف ای تی اف الحاق به این کنوانسیون ها با 
حق شــرط، مورد پذیرش اعضای کنوانسیون قرار نخواهد 
گرفــت». لعیا جنیدی، معاون حقوقــی رئیس جمهور، نیز 

پیش از ظهر دیروز در حاشــیه جلســه هیئــت وزیران در 
جمــع خبرنگاران اظهار کرد: دربــاره دو معاهده ای که به 
اف ای تی اف مرتبط می شــود، این لوایح از حدود ۱۲ ســال 
پیش مورد بررســی و پیشــنهاد بود. جنیدی عنوان کرد: با 
توجه به اینکه بیشــترین دغدغه اعضای مجمع تشخیص 
مربــوط به تحریم ها بود و از ســوی دیگر با توجه به اینکه 
این معاهدات برای روابط مالی بین المللی مهم است، آقای 
رئیس جمهور خواســتند این موضوع مورد بررسی مجدد 
قرار گیرد. به همین دلیل ما تحفظی نوشــتیم که در هر دو 
معاهده، در قالب ماده ای الحاقی قید می کنیم. با توجه به 
آغاز مذاکرات ۱+۴ و احتمال رفع تحریم ها این گمانه زنی که 
مجمع تا زمان نتیجه مذاکرات تعلل خواهد کرد، از اسفند 
سال گذشته تقویت شده است. اگر این دیدگاه درست باشد، 
باید منتظر نتیجه مذاکرات ماند، نه جلســه آینده مجمع؛ 
زیرا همان گونه که مجتهدشبســتری گفته است: درصورت 
رفع تحریم ها، نظر اعضای این نهاد درباره لوایح سی اف تی 
و پالرمو تغییر خواهد کرد. همچنین ســید مرتضوی نبوی، 
دیگــر عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظــام، نیز گفته 

اســت: واقعیت این است که هنوز تصمیم قطعی درباره 
اف ای تی اف نگرفته ام و بنای کار سیاسی در این زمینه نیز 
ندارم. تصور من این اســت که اکثر اعضای مجمع دنبال 
این هســتند که تصمیمات شان در راســتای حفظ منافع 
ملی، امنیت کشور و تحقق ارزش های جمهوری اسلامی 
باشد. این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه 
توضیح داده اســت: برای من روشن نیست که حق شرط 
کارکرد نداشته باشد. وضعیت به این صورت است که اگر 
کشــوری حق شرط ما را نپذیرفت، صرفا معاهده بین ما و 
کشوری که شرط ما را نپذیرفته، برقرار نمی شود.  تا اینجا 
نتیجه بنده این است که با وجود تحریم های ثانویه آمریکا 
دولت اجازه پیوستن به پالرمو و سی اف تی را ندارد؛ اما اگر 
برداشته شد، اشکالی ندارد. درباره حق شرط نیز باید تأمل 
کرد، کشورهای دیگر نیز با حق شرط به این کنوانسیون ها 
پیوســته اند و ممکن بوده اســت. با این سخنان اعضای 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام و لعیا جنیدی تکلیف 

تقریبا روشن است.
ادامه در صفحه  ۹

واکنش مسئول دفتر ضرغامی به یک گزارش

علی مطهری:انقلابیونى چون گلسرخى بر مدعیان ریاکار ترجیح دارند
من حجاب را انتخاب نمی بینم 
و به آزادی در آن اعتقاد ندارم

خبرآنلایــن: علــی مطهری کــه قرار اســت در  �
انتخابات ریاســت جمهوری پیش رو نامزد شــود، در 
اتاق گفت وگویــی در کلاب هاوس گفت: «من حجاب 
را انتخــاب نمی بینم و بــه آزادی در آن اعتقاد ندارم. 
من نیمه عریان بودن را آزادی انســانی نمی دانم و آن 
را آزادی حیوانی و غریزی تلقی می کنم... با بســیاری 
از سخت گیری ها و برخوردهایی که با افراد بی حجاب 
می شود، مخالفم... هنوز هم معتقدم اگر رفراندومی 
برگــزار شــود، رأی اکثر مــردم به حجــاب اختیاری 
نخواهد بود». او در ادامه بیان کرد: «در چند ماه آینده 
گشــایش های خوبی وجود دارد. در این شــرایط نباید 
فردی تندرو روی کار بیاید و بهتر است یک فرد معتدل 
رئیس جمهور شــود». مطهری دربــاره حضورش در 
انتخابــات هم تصریــح کرد: «بــالای ۵۰ درصد تأیید 
صلاحیت می شوم... من نامزد پوششی آقای لاریجانی 
نیســتم». این نماینده پیشــین مجلس دربــاره حوزه 
سیاســت خارجی نیز گفت که باید بــا آمریکا، اروپا و 
کشورهای عربی ارتباط برقرار کنیم. او فلیتر تلگرام را 
هم تجربه موفقی ندانست و ادامه داد: «فیلتر تلگرام 
تجربه موفقــی نبود. فیلترینگ باید براســاس محتوا 
انجام شــود و وقتی در پلتفرمی دیده می شود مسائل 
غیراخلاقی به اشــتراک گذاشــته می شود، فیلتر  شدن 
لازم اســت؛ اما تبــادل آرا باید آزاد باشــد». او باز هم 
به بحث حجاب بازگشــت و درباره زنانی که لب دریا 
پوشــش خاصی دارند، بیان کرد: «اگر کسی کنار دریا 
تحریک نمی شود، بیمار است. خدا خواسته ما تحریک 
شــویم، باید تحریک شــویم... اینکه جوان ما با دیدن 
دست یک خانم تحریک می شود، خوب است. الان در 
اروپا مشــکل دارند با این مسئله و تحریک نمی شوند. 
مردهــا تحریک نمی شــوند و زن هــا رو می آورند به 
مردهای آفریقایی!». مطهری نظر خود را درباره تعدد 
زوجات هم این گونه تشریح کرد: «تعدد زوجات بسیار 
حکیمانه  اســت؛ چــون تعداد زنان آمــاده  ازدواج از 
تعداد مردان بیشتر است و نباید حق ازدواج کردن را از 
زنان گرفت...  تساوی حقوق زن و مرد به معنای تشابه 

حقوق آنها نیست».

مصطفی   کواکبیان:
اصلاح طلبان  از  لاریجانی

 حمایت  نمی کنند
مهــر: مصطفــی کواکبیــان، فعــال سیاســی  �

اصلاح طلــب و نماینــده مجلــس دهــم، درباره 
احتمال حمایــت اصلاح طلبان از علــی لاریجانی 
گفــت: «اصلاح طلبــان واقعی هرگز زیــر بار نامزد 
غیــر اصلاح طلب نخواهنــد رفــت. تجربه دولت 
یازدهــم و دوازدهــم نشــان داد روی کار آمدن یک 
فــرد غیر اصلاح طلب نه تنهــا منافعی برای جریان 
اصلاح طلب نــدارد، بلکه ضرر هــم دارد. هرکس 
می خواســت به دولت فحش بدهــد، به ما فحش 
اســت.  می داد. خمیرمایــه لاریجانی، اصولگرایی 
ما به  عنوان اصلاح طلب چرا باید زیر بار شــخصی 
کــه ذات اصلــی اش اصولگرایی اســت، برویم». 
دبیرکل حزب مردم ســالاری با بیان اینکه لاریجانی 
بــا اصلاح طلبــان در مجلس دهــم رابطه خوبی 
نداشــت، گفت: «حتی اجازه اداره یک کمیسیون را 
هم به ما نداد... ایجاد فراکســیون مستقلین ولایی 
توسط لاریجانی، بزرگ ترین ضربه را به ائتلاف امید 
زد». او ادامه داد: «دوره ناچاری جریان اصلاح طلب 
برای ائتلاف با چنین افرادی گذشــته اســت. ناچار 
نیستیم از نامزد غیر اصلاح طلب حمایت کنیم. اگر 
شــورای نگهبان نامزدهای مورد نظر اصلاح طلبان 
را تأیید صلاحیت نکــرد، اصلاح طلبان در انتخابات 
ریاســت جمهوری نامزد نخواهند داشت». او تأکید 
کــرد: «در جریان اصلاح طلب نیــز تصمیم گرفتیم 
همــه ثبت نام کننــد تا از میان کســانی کــه تأیید 

صلاحیت می شوند، روی یک نامزد اجماع کنیم».
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